

CONSULTATIVE ASSEMBLY
OF THE
COUNCIL OF EUROPE

1st October 1958

Doc. 871

ANSWERS

*to the Written Questions
Nos. 46, 52, 53, 54 and 55*

*Written Question No. 46 by M. de MENTHON
concerning the presentation of the Statutory Report
of the Committee of Ministers*

QUESTION (31st October 1957) :

M. de MENTHON

to ask the Committee of Ministers

whether in future it will submit its Statutory Report to the Assembly in two parts, the first containing detailed replies to each one of the Recommendations passed by the Assembly during its previous part-Session, the second containing all other information which the Committee of Ministers wishes to bring to the notice of the Assembly.

ANSWER (26th September 1958) :

The Committee of Ministers does not consider it expedient to alter the present form of the Statutory Report. Nevertheless, in order to meet M. de Menthon's wishes, it has decided that an index shall be added, making it easier to refer to the various Recommendations adopted by the Assembly during the previous part-Session and to the action taken on them by the Committee of Ministers.

*Written Question No. 52 by Mr. ESMONDE on the
increased use of fertilisers*

QUESTION (30th April 1958) :

Mr. ESMONDE

to ask the Committee of Ministers

if it will take the necessary steps to find out and inform the Assembly what action has been taken by the Organisation for European Economic Co-operation on Assembly Recommendation 122 of 10th January 1957 on the increased use of fertilisers, which was transmitted to O.E.C.E. by the Committee of Ministers for an opinion.

ASSEMBLÉE CONSULTATIVE
DU
CONSEIL DE L'EUROPE

1^{er} octobre 1958

Doc. 871

RÉPONSES

*aux questions écrites
n° 46, 52, 53, 54 et 55*

*Question écrite n° 46 de M. de MENTHON relative
à la présentation du rapport statutaire du Comité
des Ministres*

QUESTION (31 octobre 1957) :

M. de MENTHON

demande au Comité des Ministres

s'il est disposé, à l'avenir, à présenter son rapport statutaire à l'Assemblée en deux parties, la première contenant les réponses détaillées à chacune des recommandations adoptées par l'Assemblée au cours de la partie de session précédente ; la seconde contenant toutes autres informations que le Comité des Ministres souhaiterait porter à la connaissance de l'Assemblée.

RÉPONSE (26 septembre 1958) :

Le Comité des Ministres estime qu'il n'y a pas lieu de modifier la présentation actuelle du rapport statutaire. Toutefois, pour tenir compte du vœu exprimé par M. de Menthon, il a décidé qu'un index y serait ajouté, permettant de se reporter plus facilement aux différentes recommandations adoptées par l'Assemblée au cours de la partie de session précédente ainsi qu'aux suites données à ces textes par le Comité des Ministres.

*Question écrite n° 52 de M. ESMONDE relative
au développement de l'usage des engrais*

QUESTION (30 avril 1958) :

M. ESMONDE

demande au Comité des Ministres

s'il prendra les mesures nécessaires pour s'informer et faire connaître à l'Assemblée les suites données par l'Organisation Européenne de Coopération Économique à la Recommandation 122 de l'Assemblée, du 10 janvier 1957, relative au développement de l'usage des engrais, qui a été transmise à l'O.E.C.E. pour avis par le Comité des Ministres.

ANSWER (26th September 1958) :

Recommendation 122 on the increased use of fertilisers was transmitted to O.E.E.C. for an opinion in accordance with a decision taken by the Committee of Ministers in March 1957.

The O.E.E.C. has recently sent its opinion, which will be communicated to the Assembly in the near future.

Written Question No. 53 by M. BÖGHOLM concerning the situation created by the murder of M. Imre Nagy and his fellow-victims

QUESTION (30th June 1958) :

M. BÖGHOLM

to ask the Committee of Ministers

whether it is prepared to bring its full influence to bear in persuading Member States of the Council of Europe which are also Members of the United Nations to lose no time in demanding the convocation of an Extraordinary Session of the United Nations General Assembly which should take the measures required as a result of the situation created by the murder of M. Imre Nagy, Prime Minister of the lawful Government of Hungary, and his fellow-victims.

ANSWER (26th September 1958) :

With regard to the fact that M. Bögholm's question had not been answered by 4th September, the Committee would point out that, under arrangements adopted on 16th June 1956 and approved by the Assembly representatives on the Joint Committee at the meeting of 6th July 1956 (CM/AS (56) PV 4), a reply, at least of an interim character, is sent to every written question at the first meeting of the Deputies following the submission of the question, provided that its text and the relevant information documents have been transmitted to Permanent Representatives four weeks before the meeting.

The date on which M. Bögholm's written question was submitted clearly did not permit of an earlier reply being sent to him.

In the absence of any procedure relating to the admissibility of written questions, and in order to obviate any misunderstanding in future, the Committee of Ministers has instructed the Secretary-General to inform the author of each written question of the date of the Deputies' meeting on the agenda of which the question will be placed.

With regard to the substance of the

RÉPONSE (26 septembre 1958) :

La Recommandation 122 relative au développement de l'usage des engrais a été transmise pour avis à l'O.E.C.E. à la suite d'une décision prise par le Comité des Ministres au mois de mars 1957.

L'O.E.C.E. ayant récemment transmis son avis, celui-ci sera communiqué à l'Assemblée à très bref délai.

Question écrite n° 53 de M. BÖGHOLM relative à la situation créée par l'assassinat de M. Imre Nagy et de ses compagnons de souffrance

QUESTION (30 juin 1958) :

M. BÖGHOLM

demande au Comité des Ministres

s'il est disposé à user de toute son influence pour que les États membres du Conseil de l'Europe qui sont également membres de l'O.N.U. exigent sans délai la convocation d'une session extraordinaire de l'Assemblée Générale des Nations Unies pour prendre les mesures qui s'imposent à la suite de la situation créée par l'assassinat de M. Imre Nagy, Président du Conseil du Gouvernement légal de la Hongrie, et de ses compagnons de souffrance.

RÉPONSE (26 septembre 1958) :

En ce qui concerne le fait qu'aucune réponse n'a été donnée à M. Bögholm à la date du 4 septembre, le Comité voudrait rappeler que, selon une procédure arrêtée le 16 juin 1956 et agréée par les représentants de l'Assemblée au Comité Mixte lors de la réunion du 6 juillet 1956 (Doc. CM/AS (56) PV 4), il est répondu, au moins à titre provisoire, à toute question écrite lors de la première réunion des Délégués qui suit le dépôt de cette question pour autant que son texte et les documents d'information s'y référant aient été adressés aux Représentants permanents quatre semaines avant la réunion.

La date de dépôt de la question écrite de M. Bögholm ne permettait pas de toute évidence qu'une réponse lui soit adressée plus tôt.

En l'absence de toute procédure pour la recevabilité d'une question écrite et pour éviter tout malentendu à l'avenir, le Comité des Ministres a chargé le Secrétaire Général d'informer chaque auteur de question écrite de la date de la réunion des Délégués à l'ordre du jour de laquelle cette question sera inscrite.

En ce qui concerne le fond du problème,

question, the Committee of Ministers notes that M. Bøgholm is himself a member of a national delegation to the United Nations General Assembly, and considers that he not only has access on the spot to all the information he is seeking, information which, if sent by the Committee of Ministers, would reach him after considerable delay but is also, by virtue of his important duties, in a position if need be to guide the attitude of his own delegation along the lines he desires and to influence that of Member States of the Council of Europe which are also Members of the United Nations.

Written Question No. 54 by M. Hermod LANNUNG on the discussion of Council of Europe questions in national Parliaments

QUESTION (4th August 1958) :

M. Hermod LANNUNG

to ask the Committee of Ministers, with reference to the proposals outlined in paragraph 9 of its Special Message transmitting to the Assembly the Council of Europe's programme of work (Doc. 238), what Recommendations it has made to Member Governments urging their national Parliaments to devote more time to discussing Council of Europe questions.

ANSWER (26th September 1958):

The Committee of Ministers has expressed its satisfaction at the Assembly's efforts to establish closer relations with national Parliaments and at the increasing number of references made in the Parliaments to Council of Europe affairs. The Committee of Ministers would point out that the majority of Member Governments are unable to intervene in the preparation of the Agendas of their respective Parliaments and considers that it is mainly for members of the Consultative Assembly to take the opportunities offered by the procedure of their own Parliaments to introduce debates on Council of Europe affairs. Such examples of initiative have always been welcomed by Member Governments, and some Parliaments hold regular debates on the work of the Consultative Assembly. Furthermore, the Ministers of Member Governments do not fail to draw the attention of their respective Parliaments to the activities of the Council of Europe, in the course of foreign policy debates, during the presentation of the Budget, or in reply to written or oral questions.

constatant que M. Bøgholm est-lui-même membre d'une délégation nationale à l'Assemblée Générale des Nations Unies, le Comité des Ministres considère que l'honorable intervenant, non seulement dispose sur place de tous les renseignements qu'il sollicite et qui, envoyés par le Comité des Ministres, lui parviendraient avec de longs délais, mais encore, de par ses hautes fonctions, est à même d'orienter, le cas échéant, dans le sens qu'il souhaite, l'attitude de sa propre délégation et d'influencer celle des États membres du Conseil de l'Europe également membres des Nations Unies.

Question écrite n° 54 de M. Hermod LANNUNG concernant la discussion des problèmes du Conseil de l'Europe par les parlements nationaux

QUESTION (4 août 1958) :

M. Hermod LANNUNG

demande au Comité des Ministres, à propos des suggestions exposées au paragraphe 9 de son message spécial transmettant à l'Assemblée le programme d'action du Conseil de l'Europe (Doc. 238), quelles recommandations il a faites aux gouvernements membres pour amener les parlements nationaux à consacrer plus de temps à la discussion des problèmes du Conseil de l'Europe.

RÉPONSE (26 septembre 1958) :

Le Comité des Ministres a marqué sa satisfaction des mesures prises par l'Assemblée pour renforcer ses relations avec les parlements nationaux et du nombre croissant des interventions faites dans les parlements au sujet des activités du Conseil de l'Europe. Le Comité des Ministres fait observer que la plupart des gouvernements membres ne peuvent intervenir dans l'établissement de l'ordre du jour des sessions de leurs parlements respectifs et considère qu'il appartient surtout aux parlementaires membres de l'Assemblée Consultative d'utiliser des moyens que leur offrent les règlements de leurs parlements pour provoquer un débat sur les questions qui intéressent le Conseil de l'Europe. De telles initiatives ont toujours été accueillies favorablement par les gouvernements membres, et dans certains parlements des débats sont organisés régulièrement sur les travaux de l'Assemblée Consultative. D'autre part, les ministres des gouvernements membres ne manquent pas d'attirer l'attention de leurs parlements respectifs sur les activités du Conseil de l'Europe à l'occasion des débats de politique étrangère, lors de la présentation du budget ou en répondant à des questions écrites ou orales.

Written Question No. 55 by M. DEVINAT on aid to less developed areas

QUESTION (12th September 1958):

M. DEVINAT,

to ask the Committee of Ministers,

what action has been taken on Recommendation 158 on aid to less developed areas, which was adopted by the Consultative Assembly on 2nd May 1958; and whether this Recommendation will be examined at the next meeting of the Ministers' Deputies (16th September 1958) having regard to the fact that in his letter of 31st July 1958, M. Zorlu states that the Committee of Ministers will not be able to take a decision on the date of the next meeting of the Joint Committee until the study of the items on the agenda of the Joint Committee (of which Recommendation 158 is one) has reached a sufficiently advanced stage.

ANSWER (26th September 1958) :

The Ministers' Deputies have in fact, at a number of meetings, examined Recommendation 158, which was adopted by the Consultative Assembly on 2nd May 1958, and have ascertained, in the light of the views expressed by the Governments, that the Committee of Ministers is unable to reach a final decision on the political aspects of the Recommendation until the current negotiations on the Free Trade Area and on the links to be established with the six-Power Communities have reached a sufficiently advanced stage.

Question écrite n° 55 de M. DEVINAT relative à l'aide aux pays moins développés

QUESTION (12 septembre 1958) :

M. DEVINAT

demande au Comité des Ministres

quelles suites ont été données à la Recommandation 158 sur l'aide aux pays moins développés adoptée par l'Assemblée Consultative le 2 mai 1958, et si cette recommandation sera examinée lors de la prochaine réunion des Délégués des Ministres (16 septembre 1958), compte tenu du fait que, dans sa lettre du 31 juillet 1958, M. Zorlu déclare que le Comité des Ministres ne pourra se prononcer sur la date de la prochaine réunion du Comité Mixte que lorsque l'examen des points inscrits à l'ordre du jour de celui-ci (dont la Recommandation 158) aura atteint un stade suffisamment avancé.

RÉPONSE (26 septembre 1958) :

Effectivement, au cours de plusieurs réunions, les Délégués des Ministres ont examiné la Recommandation 158 adoptée par l'Assemblée Consultative le 2 mai 1958, et ils ont constaté, à la lumière des points de vue exprimés par les gouvernements, que le Comité des Ministres ne pouvait se prononcer de façon définitive sur les aspects politiques de la recommandation avant que les négociations en cours sur la zone de libre-échange et sur les liens à établir avec les Communautés à six ne soient parvenues à un stade suffisamment avancé.